

Contact Details

For more information and to seek support

Norwegian Refugee Council (NRC)

Kampala: Offices at Mengo, Nsambya, Ndejje, Kawempe, Kireka (Plavu), Salama Road (PPDRU)
Arua: Offices at Mvara Arua City along Oluko Road and ICLA access centre at Water Department Offices, Arua District Local Government next to Auditor General's Office along Pajjulu Road.

Refugee Law Project (RLP)

Kampala: Office at Old Kampala, Opposite Old Kampala Primary School-Coronation Road.
Arua: Office at Water Mount Road/MUBS Avenue Nvara.

Ugandan Law Society (ULS)

Kampala: Office at Block 216 Plot 610, Buye, Wamala Road.
Arua: Office at Plot 12, Junior Quarters, Accessible Obi Crescent.

Informations de Contact

Pour plus d'informations et pour obtenir de l'aide

Conseil Norvégien pour les Réfugiés (NRC)

Kampala: Bureaux à Mengo, Nsambya, Ndejje, Kawempe, Kireka (Plavu), Salama Road (PPDRU)
Arua: Bureaux à Mvara, Arua City le long de Oluko Road et centre d'accès ICLA au Bureau Départemental de l'Eau des Bureaux du Gouvernement Local du District d'Arua, à côté du Bureau de l'Auditeur Général le long de Pajjulu Road.

Projet de Droit des Réfugiés (RLP)

Kampala: Bureau à Old Kampala en face de l'École Primaire Old Kampala - Coronation Road.
Arua : Bureau à Water Mount Road/MUBS Avenue Nvara.

Société de Droit Ougandaise (ULS)

Kampala: Bureau à Block 216 Plot 610 Buye Wamala Road.
Arua: Bureau à Plot 12 Junior Quarters Accessible Obi Crescent.

FRRM Helpline 0800 32 32 32



This guide is for information purposes only and is not legal advice. Readers should consult qualified legal counsel for their specific circumstances. While believed to be accurate at the time of publication, the information's accuracy and completeness cannot be guaranteed.

Ces informations sont fournies à titre d'information uniquement et ne constituent pas un conseil juridique. Les lecteurs doivent consulter un avocat qualifié pour leur situation spécifique. Bien que l'information soit censée être exacte au moment de la publication, son exactitude et son exhaustivité ne peuvent être garanties.

This initiative is supported and funded by:



Cette initiative est soutenue et financée par:

Trading Licences

Know Your Rights and Responsibilities

EN/FR



Licence Commerciale

Connaissez Vos Droits et Responsabilités

Introduction

A trading license is an authorisation granted by the state government to operate a particular business or trade, regulated by both state laws and municipal regulations.

Key Provisions

By law, all individuals selling goods and services, including sole traders, require a trading licence, except for those engaged in specifically exempted trades such as trading in markets, selling agricultural produce, or operating handicraft businesses from their residences.

The Kampala Capital City Authority (KCCA) is responsible for licencing in Kampala. Outside of Kampala, the licensing process is managed by local council authorities, including municipal and town councils.

Responsibilities of a Licence holder

A Trading Licence is valid for twelve months, must be renewed annually, and should be prominently displayed at the place of business. Acquiring a trading licence also requires maintaining a book of records.

Introduction

Une licence commerciale est une autorisation accordée par le gouvernement de l'État pour exploiter une entreprise ou un commerce particulier, réglementée à la fois par les lois de l'État et les règlements municipaux.

Dispositions Clés

Selon la loi, toutes les personnes vendant des biens et services, y compris les commerçants individuels, doivent obtenir une licence commerciale, à l'exception de ceux qui exercent des métiers spécifiquement exemptés, tels que le commerce dans les marchés, la vente de produits agricoles ou l'exploitation de métiers artisanaux depuis leur domicile.

L'Autorité de la Ville Capitale de Kampala (KCCA) est responsable de la délivrance des licences à Kampala. En dehors de Kampala, le processus de délivrance des licences est géré par les autorités des conseils locaux, y compris les conseils municipaux et communaux.

Responsabilités du Titulaire de la Licence

Une licence commerciale est valable pour douze mois, doit être renouvelée annuellement et doit être affichée de manière visible sur le lieu d'affaires. L'obtention d'une licence commerciale nécessite également la tenue d'un registre des activités commerciales.

Application Requirements

Application processes may vary in different areas. Contact the designated authority responsible and confirm the specific requirements, procedures, and fees for obtaining a licence. The following documents are usually required:

- Tax Identification Number (TIN)
- National ID or any other form of identification (Refugee ID or family attestation)
- Two (2) passport-sized photos
- Trading Licence (from the previous year in case of an existing business)
- Certificate of Registration of a Business Name from Uganda Registration Services Bureau URSB (in case of a registered business)
- Tenancy Agreement or rent receipts for the business premises
- Required fees

Non-national applicants, excluding refugees, may also require:

- Ministry of Trade, Industry and Cooperation Clearance for Non-East Africans
- Original work permit/entry permits

Note:

A company applicant must also provide the Certificate of Incorporation.

Exigences de la Demande

Les processus de demande peuvent varier selon les régions. Contactez l'autorité désignée responsable et confirmez les exigences spécifiques, les procédures et les frais pour obtenir une licence. Les documents suivants sont généralement requis:

- Numéro d'Identification Fiscale (NIF)
- Carte d'identité nationale ou toute autre forme d'identification (carte de réfugié ou attestation familiale)
- Deux (2) photos format passeport
- Licence commerciale (de l'année précédente en cas d'entreprise existante)
- Certificat d'enregistrement de nom commercial du Bureau des Services d'Enregistrement de l'Ouganda (URSB) (en cas d'entreprise enregistrée)
- Contrat de location ou reçus de loyer des locaux commerciaux
- Frais requis

Les demandeurs non nationaux, à l'exception des réfugiés, peuvent également nécessiter:

- Autorisation du Ministère du Commerce, de l'Industrie et de la Coopération pour les non-Est Africains
- Permis de travail/entrée original

Remarque:

Un demandeur d'entreprise doit également fournir le Certificat de Constitution.

Steps to Obtain a Licence

Follow these steps to apply for a Trading Licence

Kampala

1. Prepare the required documents.
2. Access the KCCA portal at www.kcca.go.ug
3. Complete the online application with business details, including nature and location.
4. Submit the online application and pay the required fees.

All Areas (Except Kampala)

1. Prepare the required documents.
2. Complete an application with business details, including nature and location.
3. Submit the application and documents to local authorities and pay the required fees.

Costs:

Trading licencing fees are determined according to the nature of the business and location. The fee assessment is based on a predetermined schedule issued by the Ministry of Trade and Industry, detailing the fees for different business types across various grading areas.

Étapes pour Obtenir une Licence

Suivez ces étapes pour demander une licence commerciale

Kampala

1. Préparez les documents requis.
2. Accédez au portail KCCA à l'adresse www.kcca.go.ug
3. Remplissez la demande en ligne avec les détails de l'entreprise, y compris la nature et l'emplacement.
4. Soumettez la demande en ligne et payez les frais requis.

Toutes les régions (sauf Kampala)

1. Préparez les documents requis.
2. Remplissez une demande avec les détails de l'entreprise, y compris la nature et l'emplacement.
3. Soumettez la demande et les documents aux autorités locales et payez les frais requis.

Coûts:

Les frais de licence commerciale sont déterminés en fonction de la nature de l'entreprise et de l'endroit où elle est exploitée. L'évaluation des frais est basée sur un barème prédéterminé publié par le Ministère du Commerce et de l'Industrie, détaillant les frais pour différents types d'entreprises dans diverses zones de classification.